

CfP Journal of Austrian Studies

– Special Issue for Graduate Students

English version below

Das *Journal of Austrian Studies* lädt Doktorand*innen aus allen geistes- und sozialwissenschaftlichen Disziplinen ein, Beitragsvorschläge für ein Graduate Student Special Issue (Sommer 2026) mit Forschungsergebnissen aus dem Kontext der Austrian Studies einzureichen.

Die Beiträge

Das Special Issue ist **thematisch offen**, allerdings sollten die Beiträge **aus dem Kontext Ihres PhD-Projekts** stammen und im Sinne des Journals einen Bezug zu den Austrian Studies haben. Erwartet werden dabei nicht allgemeine Projektvorstellungen, sondern fundierte Beiträge mit bisherigen Ergebnissen aus dem jeweiligen Dissertationsbereich. Es gelten die allgemeinen Qualitätskriterien des *Journal of Austrian Studies* (<https://muse.jhu.edu/journal/599>). Zur Unterstützung der Doktorand*innen, die sich um einen Beitrag beworben haben, wird es bei der nächsten Austrian Studies Association Conference (März 2025) voraussichtlich auch eine Roundtable-Veranstaltung geben.

Wichtig: Die Voraussetzung für die Annahme des Beitragsvorschlag ist, dass das Thema bei der kommenden Tagung der Austrian Studies Association (ASA, <http://www.austrian-studies.org/>) in Gettysburg, Pennsylvania (März 2025) im Rahmen eines Vortrags vorgestellt und diskutiert wurde (s.u.). Die ASA bietet hierzu auch immer wieder Reisestipendien zur Teilnahme an; bei Fragen hierzu wenden Sie sich bitte an die Veranstalter der kommenden Konferenz (<https://www.austrian-studies.org/call-for-proposals-austrian-studies-association-conference-2025-march-27-30-gettysburg-pa/>).

Da wir nur eine beschränkte Anzahl an Beitragsvorschlägen annehmen können, ermutigen wir dazu, nicht nur über einzelne Bewerbungen um einen Beitrag nachzudenken, sondern auch Ko-Autorschaft, also das gemeinsame Schreiben an einem Beitrag, zu erwägen. Die Beiträge dürfen auf **Deutsch oder English** eingereicht werden.

Herausgegeben wird das Special Issue von Christine Le Jeune (University of Florida) und Julia Lückl (Universität Wien) unter Betreuung von Prof. Günther Stocker, Prof. Christian Karner und Dr. Tim Corbett.

Der Ablauf

Beitragsvorschläge (Titel + Abstract von ca. 300 Wörtern) bitte an cmlejeune@ufl.edu und julia.lueckl@univie.ac.at. Deadline für die Abstracts ist der **1. November 2024**, also zeitgleich mit dem Ende der Bewerbungsfrist für die ASA Conference 2025. Die Idee ist, dass alle, die einen Beitrag für das Special Issue beisteuern wollen, auch bei der nächsten Konferenz zu dem für das Special Issue eingereichten Thema referieren (daher auch dieselbe Deadline für die Abstracts). Das soll Ihnen die Möglichkeit geben, vor dem Verfassen der Beiträge bereits erstes Feedback

von den anderen Teilnehmer*innen der ASA-Conference einzuholen, das dann in die Er- und Überarbeitung der Artikel einfließen kann.

Darüber hinaus wird es im Rahmen digitaler Vernetzungstreffen des ASA Doktorand*innen-Netzwerks eine Schreib- und Feedbackgruppe geben, in der die eingereichten Beiträge vorab besprochen werden. Das soll Ihnen auch weiteren Input für das eigene Projekt liefern und das Schreiben und Überarbeiten der Beiträge unterstützen. Weitere Informationen dazu folgen.

Die erste Abgabefrist für die fertigen Beiträge ist der 1. Mai 2025, danach folgen die üblichen (Peer-)Feedback-Runden.

Zur Auswahl der Beiträge

Die Auswahl der Beitragsvorschläge wird zusammen mit dem Betreuungsteam (Stocker, Karner, Corbett) getroffen. Wichtig: Nur Beiträge, die das Peer-Review-Verfahren erfolgreich durchlaufen, werden publiziert.

Wir freuen uns auf zahlreiche Beitragsvorschläge und stehen für Fragen gerne zur Verfügung.

Christine Le Jeune (cmlejeune@ufl.edu) und Julia Lückl (julia.lueckl@univie.ac.at)

The *Journal of Austrian Studies* invites graduate students from all disciplines of the humanities and social sciences to submit proposals for a Graduate Student Special Issue (Summer 2026) with research results related to Austrian Studies.

Contributions

The special issue is **thematically open**, but contributions should stem **from the context of your PhD project** and relate broadly to Austrian studies. We are not looking for general project reports, but well-founded contributions presenting previous results from the respective dissertation area. The general quality criteria of the *Journal of Austrian Studies* (<https://muse.jhu.edu/journal/599>) apply. To support applicants and the Graduate network in general, we will likely lead a roundtable discussion on this at the next ASA Conference in March 2025.

Please note: The prerequisite for acceptance of the paper proposal is that the topic will be presented and discussed in a panel at the upcoming Conference of the Austrian Studies Association (ASA, <http://www.austrian-studies.org/>) in Gettysburg, Pennsylvania (March 2025) (see below). The ASA provides a limited amount of funding to support graduate student participation in the annual conference. Should you have questions concerning the conference, please contact the organizers (<https://www.austrian-studies.org/call-for-proposals-austrian-studies-association-conference-2025-march-27-30-gettysburg-pa/>).

As we can only accept a limited number of paper proposals, we encourage you not only to think about individual applications for a paper but also to consider co-authorship, i.e. writing a paper together. Contributions may be submitted in **German or English**.

The special issue is edited by Christine Le Jeune (University of Florida) and Julia Lückl (University of Vienna) under the supervision of Prof. Günther Stocker, Prof. Christian Karner and Dr. Tim Corbett.

Timeline

Please send paper proposals (title + abstract of approx. 300 words) to cmlejeune@ufl.edu and julia.lueckl@univie.ac.at. The deadline for abstracts is **November 1, 2024**, which is the same as the end of the application period for the ASA Conference 2025. The idea is that everyone who wants to contribute a paper to the special issue will also present at the next conference on the topic submitted for the special issue (hence the same deadline for abstracts). This should give you the opportunity to get initial feedback from the other participants of the ASA Conference before writing your contributions, which you can then incorporate into the creation and revision of the articles.

In addition, there will be a writing and feedback group as part of the ASA Graduate Network's digital networking meetings, in which the submitted contributions will be discussed in advance. This should also provide you with further input for your own project and support the writing and revision of the contributions. Further information will follow.

The first deadline for submitting the finished contributions is May 1, 2025, followed by the usual (peer) feedback rounds.

Selection

The selection of the contribution proposals will be made together with the supervision team (Stocker, Karner, Corbett). Please note: Only articles that successfully pass the peer review process are published.

We look forward to receiving numerous proposals for contributions and are happy to answer any questions you may have.

Christine Le Jeune (cmlejeune@ufl.edu) and Julia Lückl (julia.lueckl@univie.ac.at)